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نماینده زنجان در شــورای عالی اســتان ها به 
مشکلات و بحران کم آبی شهرستان خدابنده 
اشــاره کرد و گفت: بسیاری از مناطق شهری 
و روستایی این شهرســتان با مشکل بی آبی 
مواجهنــد و مســئولان این حــوزه به جای 
وعده های توخالی تلاش جدی در رفع مشکل 

بی آبی کنند.
مجید اصانلو در گفت و گو با خبرنگار ایلنا در 
این باره، اظهار داشــت: با توجه به خشکسالی 
که در کشــور وجود دارد شهرستان خدابنده 
را هم تحت تاثیر قرار داده اســت. اگر در این 
شهرستان منابع آبی نبود  باز توجیهی داشت 
اما متاسفانه روستاها و شهرهای ما در نزدیکی 
مزارع کشت سیب زمینی و محصولات آب بر 
و کم ارزشــی قرار دارند که دچار افت فشار و 
قطعی آب می شوند و این مسئله در کنار تعلل 
و بی عملی  مســئولان آبفای شهرستان باعث 

اعتراض و زمینه نارضایتی مردم شده است.
اصانلو عنوان کرد: چندین بار به مسئول اداره 
آبفای شهرستان خدابنده و مدیرکل در استان 
مراجعه کردم اما متاسفانه وعده هایی دادند که 
تاکنون عملی نشده اند. به طور مثال بارها قول 
داده اند برای جبران کم آبی شهرســتان اقدام 
به حفر چاه، لوله کشی و انتقال آب از مناطق 
دیگر می کننــد اما در عمل تاکنــون اتفاقی 
نیفتاده و تا آنجا که  متوجه شــدم مسئولان 
آبفا برنامه خاصی در این باره ندارند و شــاید 
منتظرند اقلیم عوض شود  و با بارش بارندگی 
قطعی آب شهرها و روســتاها جبران شود تا 

فشار اعتراضات مردمی کمتر شود.
نماینــده زنجان در شــورای عالی اســتان ها 
ادامــه داد: تاکنون مســئولان آبفای خدابنده  
اقدامی که  مشکل را برطرف کند انجام نداده اند. 
حداقل انتظار مان از مسئولان آبفا این است که 
مسئولیت تأمین آب را بر عهده بگیرند. حتی 
با آنها مکاتبه کردم که شما مسئول تامین آب 
هستید حداقل کاری که می توانید بکنید این 
است که در مورد بحران آب همانگونه که به ما 
توضیح می دهید که کاری نمی توانید بکنید در 
شهرستان به مردم گزارش و توضیح بدهید اما 

از انجام همین کار هم دریغ کردند.

وی افرود: متاســفانه یکی از مســائلی که در 
کشــور با آن دســت به گریبان هستیم این 
اســت که از نظر برخی از مســئولان یکی از 
کاربردهای شــورا ضربه گیر بودن است. یعنی 
اگر اعتراض یا انتقادی از ســوی مردم شــد 
متوجه شورایی ها شود و هم اکنون در مشکل 
بحران آب شهرســتان خدابنده هم بیشترین 
فشارها بر روی ما است و اداره آبفا از کمترین 
و کوچکترین مسئولیت شان سر باز می زنند.        
عضو شورای عالی استان ها اضافه کرد: کشت 
محصولات کشــاورزی مانند ســیب زمینی، 
هندوانــه و جالیزی کم ارزش در بســیاری از 
مناطق کشــور به دلیل شــرایط جغرافیایی 
و خشــکیدگی شان در ســال های اخیر  باید 
ممنوع اعلام شــوند و همه دنیــا هم به این 
نتیجه رســیده اند که کشــت این محصولات 

خیلی دیگر توجیه اقتصادی ندارد. 
متاسفانه در شهرستان خدابنده طی 15 سال 
اخیر یک سیاست اشتباهی به وجود آمد  که 
زندگی و معیشت بسیاری از مردم به آب های 

زیــر زمینی گره خــورد و اگر فــردی دنبال 
اشتغال بود مجوز چاه عمیقی می گرفت و چند 
صد نفر دور این چاه در زمین های کشــاورزی 
مشــغول به کار می شدند. تا زمانی که مشکل 
خشکسالی نبود، بحران کم آبی خیلی خودش 
را نشــان نمــی داد اما با خشکســالی ها عملا 
معیشت بسیاری از مردم که وابسته به آب های 
زیر زمینی اســت به مشــکل برخــورد و چه 
بخواهیم و چه نخواهیم طبق نظر کارشناسان 
امر بالاخره این معیشت و اشتغال از بین خواهد 
رفت.وی گفت: درخواست ما از مسئولان این 
است قبل از اینکه بحران و اعتراضی به وجود 
بیاید مشــکل محصولات کشــاورزی آب بر 
و برداشــت های بیش از اندازه از آب های زیر 
زمینی را کنترل و مدیریت کنند. در همه دنیا 
قبل از اینکه بحــران آب، پیش بینی و برنامه 
ریزی هایــی می کنند اما متاســفانه ما منتظر 
می مانیم تا مشــکل به بحران تبدیل شود که 

بعد تازه به فکر چاره بیافتیم.
نماینــده زنجان در شــورای عالی اســتان ها 

بیان کرد: هم اکنون وضعیت آبی شهرســتان 
خدابنده به بحران تبدیل شــده و شهر قیدار 
بحران جدی تری دارد. در شــهر کرسف که 7 
هــزار نفر جمعیت دارد کلا آب قطع اســت و 
بیــش از 50 درصد آب شــهر 10 هزار نفری 
ســهرورد  در تابستانی که گذشت قطع بود و 
همچنین شــهر گرماب کلا دچار بحران آب 

است. 
حــدودا 70 درصد روســتاهای خدابنده هم 
بــا بحران آبی مواجهند. ایــن مناطق با تانکر 
آبرسانی می شود و برخی مناطق هم آبرسانی 

نمی شوند. 
در تابســتانی که گذشــت بحران آب در این 
شهرستان واقعا جدی بود.اصانلو گفت: در کنار 
این همه بحران هیچگونه مدیریت بحرانی در 
رفع کم آبی خدا بنده وجود ندارد و هیچگونه 
تلاش جهادی هم نمی شــود. مردم ما فهیم و 
محترمند و از نماینده مردم در مجلس انتظار 
نداریم این بحران را ســریعا حل کنند اما این 
انتظــار را داریم که تــلاش و  اقدامی در این 

زمینــه کند که مردم نتیجه اش را مشــاهده 
کنند.

وی ادامه داد: مسئولان در این شرایط بحرانی 
قول هــای تو خالی می دهنــد و یک جاهایی 
از وجود شــورا سوء اســتفاده کرده اند و ما را 
در مقابل مــردم قرار داده اند مــا طبق وعده 
مســئولان که به ما می دهند بــه مردم وعده 
می دهیم و وقتی زیر وعده شــان می زنند ما 
می مانیم و مردمی که از دست ما ناراحتند.عضو 
شورای عالی اســتان ها عنوان کرد: شهرستان 
خدابنده به انبار غله استان زنجان معروف است 
و گندم به عنوان بهترین کشت جایگزین برای 

محصولات آب بر در این شهرستان است. 
چرا که محصولی استراتژیک و باارزشی است 
که هم مردم سررشــته این کشــت را دارند و 
هم از لحاظ تامین آب برای کشت آن مشکلی 
ندارنــد.  البته باید بگویــم در بحث مکانیزه 
کــردن کشــاورزی و  فرهنگ ســازی آن در 
شهرســتان مشــکل داریم. به طور مثال الان 
در شهرســتان افراد سرمایه گذار  به اینکه به 
دنبال کشــت های جایگزین باشــند به دنبال 
مجوز چاه عمیق و دسترســی به آب های زیر 
زمینی هستند.اصانلو افزود: هنوز مسئولان به 
این نتیجه نرسیده اند که دچار مشکل و بحران 
آب هســتیم و وقتی آب تمام شد و حتی یک 
قطره اش نماند شاید آنوقت برخی از مسئولان 
ما از خواب غفلت بیدار شــوند و ببینند  آبی 

وجود ندارد و تمام شده است.
 در شهر کرسف مردم صبح ها با دبه برای جمع 
آوری آب دور تانکرها جمع می شوند که اصلا 
زیبنده یک شهر نیست و حتی هزینه تانکری 
که ما دادیم که به مردم آبرســانی می کنند را 
اداره آبفــا نپرداخت. هنوز مســئولان متوجه 
نشده اند شورا وظیفه نظارتی دارد نه اجرایی!  
ما بسیاری از وظایف آبفا را انجام داد هایم و در 
برخی از نقاط شهرستان حتی لوله گذاری هم 
کرده ایم.وی گفت: در سفری که چند روز قبل 
وزیر نیرو به شهرستان خدابنده داشتند اعتبار 
خوبی برای رفع مشــکل آب این شهرســتان 
داده اند که امیــدوارم به زودی بحران آب این 

شهرستان برطرف شود.  

ثبت جهانی طاق بستان کرمانشاه بحران آب در بزرگترین شهرستان شمال غرب کشور
طی برنامه  ۳ ساله دنبال می شود

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری استان کرمانشاه گفت: 
ثبت جهانی طاق بستان کرمانشاه طی برنامه  سه ساله دنبال می شود.محمدرضا 
سهیلی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به برنامه های در نظر گرفته شده برای 
حوزه میراث فرهنگی و آثار باستانی در استان کرمانشاه، اظهار کرد: طاق بستان 
کرمانشاه یکی از بزرگترین و مهم ترین آثار باستانی در استان کرمانشاه است که 
هرســاله تعداد بالایی گردشگر را پذیرا است به همین منظور در برنامه ریزی ها 
در اولویت قرار دارد.وی افزود: بر اساس یک برنامه ریزی سه ساله در نظر داریم 
که طاق بســتان را به عنوان یک آثار باســتانی به ثبت جهانی برسانیم اما در 
حــال حاضر تحقق این امر با موانع و مشــکلاتی روبه رو بوده که در این مدت 
باید برطرف شــوند.مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان 
کرمانشاه با تاکید بر اهمیت ثبت جهانی طاق بستان در استان کرمانشاه، تصریح 
کرد: یکی از مشــکلات و موانع بر سر راه این هدف وجود روستای طاق بستان 
است که با وجود اینکه مقرر شده بود که این روستا جابه جا شود اما هنوز اقدام 

خاصی صورت نگرفته است.
سهیلی با اشاره به اقدامات جدیدی که برای جابه جایی روستای طاق بستان در 
دستور کار قرار داده، خاطر نشان کرد: جابه جایی این روستا در یک مکان سبز 
با تغییر کاربری به کاربری سکونی و تغییر زمین روستا طاق بستان به کاربری 
فضای سبز پیشنهادی بود که به استاندار کرمانشاه تحویل داده شده است.وی 
ادامه داد: تبدیل روستای طاق بستان به فضای سبز و علاوه بر اینکه کاهشی در 
سرانه فضای سبز استان نخواهد داشت بلکه سبب متصل شدن ۲ پارک شرقی 
و غربی در اطراف طاق بستان خواهد شد.سهیلی به همکاری مسئولین استانی 
از جمله استاندارد، شــهردار و راه و شهرسازی را برای تحقق طرح های مربوط 
به طاق بســتان اشــاره کرد و ادامه داد: اجرای تمام طرح ها نیازمند همکاری 
مســئولین بوده تا مسیر هموارتری طی مدت زمان مشخص شده برای به ثبت 

رساندن طاق بستان داشته باشیم.

یک سوم جمعیت شهری مشهد 
در سکونت گاه های غیررسمی  هستند

مدیرعامل سازمان بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری مشهد گفت: ۴0 درصد 
بودجه عمرانی شــهرداری به حاشیه شــهر تعلق گرفته و ۴10 پروژه زودبازده 
تعریف شــده اســت.به گزارش ایلنا از مشــهد، علی رضــازاده همدانی اظهار 
کرد: ســازمان بازآفرینی دارای پنج محور عملیاتی اســت که براساس مصوبات 
قانون گذار برعهده ما قرار گرفته و شامل سکونت گاه غیر رسمی یا حاشیه شهر، 
بافت فرســوده، بافت تاریخی، بافت ناهمگون و بافت الحاقی اســت.وی افزود: 
درحال حاضر بیش از یک سوم جمعیت شهری در سکونت گاه های غیررسمی با 
مساحت سه هزار و ۸۹۴ هکتار سکونت دارند که موجب ایجاد آسیب و معضلات 
زیادی شــده است، رویکرد این دوره مدیریت شهری، نگاه ویژه به حاشیه شهر 
اســت و بخش زیــادی از هزینه ها در این حوزه تعریف شــده که یکی از آن ها 
پروژه های زودبازده اســت.وی ضمن اشــاره به اینکه ۴0 درصد بودجه عمرانی 
شــهرداری به حاشیه شــهر تعلق گرفته که کار ارزشــمندی است، بیان کرد: 
در تاریخ ۲۴ مردادماه 1۴00 جلســات متعددی با شــورای اجتماعی محلات، 
معتمدین، روحانیون، مســئولین پهنه و دفاتر تســهیل گری برگزار و تمام نیاز 

محلات احصا و ۴10 پروژه عملیاتی مشخص شد.
رضازاده همدانی خاطرنشــان کــرد: از تاریخ ۳0 آذر 1۴00 یک ســال فرصت 
داشــتیم تا پروژهای تعریف شده به ثمر بشیند و با عنایت و دستورات شهردار 
فرآیندهای 11 مرحله ای به چهار مرحله تقلیل یافته و روند کار سرعت گرفت 
و امروز در آســتانه بهره برداری از پروژه  ها هســتیم.وی اضافه کرد: به طور کلی 
حدود 1۲5 جلســه با معتمدین قبل از مصوبه نهایی و 50 جلســه با شــورای 
نظارتی و شــهرداران برگزار شــد که منجر به تصویب ۴10 پروژه شــده است 
که 17۳ پروژه روبنایی و ۲۳7 پروژه زیربنایی اســت و بیشــترین اعتبارات به 
پروژه های زیربنایی اختصاص یافته است.مدیرعامل سازمان بازآفرینی فضاهای 
شهری شهرداری مشــهد تصریح کرد: براساس خدمت هایی که تعریف شد به 
ترتبب معابر سواره رو، پیاده رو، فضای سبز، مباحث فرهنگی و ورزشی و آب های 
سطحی به ترتیب بیشــترین درخواست های مردمی بوده است، از ابتدای شروع 
پروژه های زودبازده بیش از 1۲۸ هزار متر مســاحت پیاده روسازی انجام شده 
است.رضازاده همدانی عنوان کرد: در سال 1۴00 حدود ۲00 هزار کیلومتر مربع 
در کل شهر پیاده روسازی شده که 1۲۸ هزار متر مربع آن در حاشیه شهر است. 
یکی از مشــکلات اصلی در ایجاد معابر سواره رو قیر بود که با رایزنی ارگان های 
بالا دســتی و مسئولین برای اولین بار در مشهد و کشور، بالاترین قیر رایگان را 
از آن خــود کردیم و دو هزار تن قیر را بــه صورت رایگان دریافت کردیم و که 
برای آسفالت ۲۸0 هزار متر مربع از معابر کافی است، همچنین قیر دولتی برای 

بهسازی تمامی معابر دریافت شد.
مدیرعامل سازمان بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری مشهد گفت: بیشترین 
پروژه ها نیز در مناطق ۶، ســه، هفت و دو اســت، پروژه های زودبازده به عنوان 
پیشــران خدمات در حاشیه شهر هســتند و تا پایان آذرماه بیش از ۸5 درصد 
آن ها به بهره برداری خواهد رسید.وی در خصوص بافت های فرسوده اظهار کرد: 
درحال حاضر چهار بافت مصوب شــامل آبکوه، عامل، شهدا و وکیل آباد وجود 
دارد که ظرف ســه سال آینده دو بافت شهدا و عامل به نتیجه نهایی و بقیه به 

وضع مطلوب می رسد.

اخبار کوتاه

گردو به طلای سبز معروف است و تویسرکان 
رابــه عنوان قطب تولیدآن می شناســند. این 
شهرستان مرغوب ترین گردوی کشور را تولید 
می کند اما هنــوز هم از فقدان صنایع تبدیلی 
برای درآمدزایی رنــج می برد.به گزارش مهر، 
با اینکه بهترین و مرغوبت ترین گردو کشــور 
در تویسرکان تولید می شود اما پایتخت طلای 
ســبز درگیر مشــکلات زیادی است و عرضه 
ایــن محصول بین المللی هنوز فاصله زیادی با 
استانداردها دارد. به عبارت دیگر گردو با وجود 
مشــکلات و زحمات زنان ومردان تویسرکانی 
وارد بازار فروش می شــود اما با بســته بندی 
و برند ســازی فاصله زیــادی دارد و در مقابل 
زحمات دستان پینه بسته کشاورز تویسرکانی 
به صورت فله و بی ارزش به فروش می رســد.
گردوی تویسرکان محروم از هر گونه تکنولوژی 
به ســبک قدیم با زور بازوی مردان و زنان از 
درختان بلند چیده می شود و گویا بی خبری 
از داشتن دستگاه های گردو تکان، زحمت این 
کشــاورزان دو برابر است، از طرفی وجود سود 
جویــان، دلالان و قاچاقچیــان گردو نمک بر 
زخم های گردوکاران تویسرکان گذاشته و بازار 
گردوی تویسرکان را پر از مغزهای خارجی، بی 

کیفیت و غیر بهداشتی کرده است.
تولید کننده و توزیع کننده گردو و خشکبار در 
خصوص مشــکلات گردو در گفتگو باخبرنگار 
مهر مطرح کرد: باتوجه به شرایط کنونی تنش 
آبی، بزرگترین مشــکل در بخش کشــاورزی 
اســت، علاوه بر ایــن هزینه های زیــاد برای 
برداشــت گردو، مکانیزه نبودن باغات گردو و 
وجود بار قاچاق و خارجی گردو نیز مشکلات 
عدیده ای را برای کشاورزان تویسرکان به وجود 
آورده اســت.علیرضا حرآبادی با بیان اینکه با 
ورود و قاچاق گردو به صورتی که بسته بندی 
خارجی را تعویض و با بسته بندی ایرانی و بنام 
گردوی تویســرکان این محصول را به فروش 
می رسانند افزود: این محصول با قیمت کمتر، 
کیفیت خیلی کم، تاریخ گذشته و مواد خورده 
وارد بــازار می کنند و چون مــردم به کیفیت 
دقت نمی کنند و فریب قیمت را می خورند به 
فروش می رسانند.وی گفت: فروش گردوهای 
خارجی باعث ضربه کشــاورز و بازاریان گردو 
می شود، کشاورزان تویسرکان با توجه به اینکه 
به شکل سنتی در حال کاشت و برداشت گردو 
هستند و از لحاظ اقتصادی ضعیفند ادارات و 
ارگان های مربوطه با ایــن افراد همکاری های 
لازم را انجام نمی دهند که باعث تولید بیشتر 
محصــولات گردو در این شهرســتان شــود.

حرآبادی با بیان اینکه کشاورزان اگر با کمک 
مســئولان وارد عرصه تولید گردو با علم روز 
شوند در تولید، فروش و صادرات بیشتر موفق 
می شوند تصریح کرد: متأسفانه با تذکر زیادی 
که در این زمینه در نشســت های انجام شده 
به اتاق بازرگانی و مســئولان داده شده است 
که حداقل کلاسهای ترویجی و توجیحی برای 
کشاورز برگزار کنند ولی تاکنون در این زمینه 
اقدامی نشده است.این تولید کننده گردو ادامه 
داد: یک کشــاورز با هزینه هــای زیاد آبیاری، 
کود، شــخم و برداشــت را انجام می دهد ولی 
در پایان قیمت نهایــی محصول گردو خیلی 
کمتر از قیمت بازار به فروش می رســد.وی با 
بیان اینکه با قیمت کنونی گردو ما نمی توانیم 
در زمینه صادرات موفق شــویم به دلیل اینکه 
کشوری مانند ترکیه که باغات خود را اصلاح 
کرده است، افزود: با تولید نژاد گردوهای جدید 
از هــر هکتــار تقریباً متوســط ۸ الی 1۲ تن 
گردو برداشــت می کند.حرآبادی ادامه داد: در 
حالی که در کشــور ما با توجه به بومی بودن 
گردو و ســنتی بودن و عدم اطلاع کشاورز از 
دادن کود، سرمازدگی های فصلی و مشکلات 
دیگر در بهترین شــرایط ۲ تن گردو برداشت 
می کنیم.وی با بیان اینکــه کیفیت محصول 
گردو تویســرکان از لحاظ ظاهری و ارگانیک 
و سلامت بودن و کیفیت بسیار بالاست ولی از 
لحاظ شکل ظاهری قابل مقایسه با محصولات 
خارجی نیســت و این خود دلیلی است برای 
اینکه در بازار خارجی برای مشتری عمده قابل 

رقابت نیستیم.
این تولید کننده گردو ادامه داد: خوشــبختانه 
مشتریان خاصی در این زمینه وجود دارد که 
کیفیت و نوع گردوی تویســرکان را تشخیص 
می دهنــد و حتی به بالاتریــن قیمت خریدار 
هســتند چون ارزش محصول واقعی را درک 
می کنند.وی با بیان اینکه مشکل بسته بندی 
در کشور ما بسیار زیاد است، افزود: هزینه هایی 
شــامل استاندارد، بهداشــت، کارگر، دارایی و 
هزاران هزینه دیگر را پرداخت شود تا محصول 
بســته بندی شــود و توزیع کننــده و تولید 
کننده ترجیح می دهد با وجود این مشــکلات 
محصول گردو را به صــورت فله ای به فروش 
برســاند.حرآبادی مطرح کرد: طرح سرشاخه 
کاری یا همان اصلاح نژاد گردو کاری بســیار 
خوب و علمی اســت اما پیگیری های خوبی در 
این زمینه وجود ندارد و کشاورزان تویسرکانی 
به دلیل عدم آگاهی در این زمینه مشــارکت 
خوبی ندارند که در اینجا توجیه و کلاســهای 

آموزشی توسط جهاد کشاورزی را می طلبد و 
بعد از اینکه سرشــاخه کاری انجام می شود از 
روز اول تا ثمر دهی باید توسط مهندسین این 
رشته نظارت انجام شــود که این ارتباط بین 
علم و کشــاورزی ما برقرار نیســت.این تولید 
کننده در ادامه بابیان اینکه مسئولان در زمینه 
گردوی تویسرکان و حمایت از گردوکاران کم 
کاری می کننــد تصریح کرد: با توجه به اینکه 
آب شهرستان تویسرکان در بخش کشاورزی 
ســطحی اســت اگر در فصل بارش مدیریتی 
صورت نگیرد باعث می شود مشکلات تنش آب 

برای کشاورز هر روز بیشتر شود.
مســئول انجمن تولیــد کننــدگان و صادر 
کنندگان گردوی اســتان همدان نیز در ادامه 
بیان کرد: تویســرکان داری 5 هــزار و 500 
هکتار سطح زیر کشــت گردو دارد ولی چون 
این کشت بذری و سنتی است دارای فن آوری 
پایین است.حسن موحد با بیان اینکه با توجه 
به سرمازدگی و آفات سال گذشته 500 کیلو 
در هر هکتار برداشت گردو در این شهرستان 
وجود داشته اســت به این دلیل نمی توانیم با 
گردوهای جهانی رقابت داشــته باشیم افزود: 
در ترکیه با کشــت گردوی چندر میانگین ۸ 
تن در هر هکتار است و قیمت تمام شده گردو 
در این کشــور با دلار ۳0 هزار تومان کیلویی 
۸0 هزار تومان اســت اما در ایــران با وجود 
۳0 هزار تومان گردوی تویســرکان 1۲0 هزار 
تومان است که ارزش اقتصادی برای کشاورزان 
ایجاد نمی کند چون کشــت بذری اســت.وی 
با تاکید بر اینکه این دلیل بر این نیســت که 
کشت ترکیه کشت خوبی است به دلیل اینکه 
کشــت در ایران و تویسرکان یک کشت نیمه 
ارگانیک اســت خاطرنشــان کرد: کشاورزان 
تویســرکان نیازمند این هستند که به سمت 
کشــت ارگانیک و برند گردو تویسرکان بروند 
و از دادن کود و سم به این محصول جلوگیری 
کنند تــا بتوانیم نژاد بذری را در شهرســتان 
حفظ کنیم.مســئول انجمن تولید کنندگان و 
صادر کنندگان گردوی استان همدان در ادامه 
یادآورشــد: در شهرستان تویســرکان هزار و 
100 نژاد بذری توسط سازمان تحقیقات گردو 
شناســایی شده است ولی متأســفانه واردات 
گردوی قاچاق بازار گردوی تویسرکان را تحت 
الشعاع قرار داده است.وی بیان کرد: انجمن ما 
یک انجمن اســتانی است و نمی توانیم جلوی 
واردات و قاچاق گردو را تنها در استان همدان 
بگیریــم و ایــن موضوع به کل اســتان ضربه 
اقتصادی می زند چرا که بخشــی از کار تولید 

است و بخش دیگر که خیلی مهم است تجارت 
و فروش گردو اســت.موحد مطرح کرد: اگر بر 
روی بســته بندی گردوی تویسرکان کار شود 
قیمت تمام شده جنس را بالا می برد و مصرف 
کننده استانداردی را برای گردوی تویسرکان 
در نظــر نمی گیرد بنابراین ممکن اســت فکر 
کنند گردوی تویسرکان با گردوی خارجی چه 
فرقی دارد و همین مسئله باعث می شود بسته 

بندی برای گردوی تویسرکان جوابگو نباشد.
وی در ادامه با اشــاره به اینکه صنایع بســته 
بندی مناسب در اســتان همدان وجود ندارد، 
افزود: طرح سرشــاخه کاری با شرایط کنونی 
در تویســرکان جوابگو نیست چون باتوجه به 
بررسی انجام شده بحث مادی این طرح برای 
کشــاورزان مهمتر از توســعه کار است.موحد 
افزود: دلیل دیگر موفق نبودن سرشاخه کاری 
در تویســرکان این بود که این کار به صورت 
علمی در منطقه انجام نشــده است به گونه ای 
که یک نژاد چندر را که در تویســرکان شروع 
به توسعه آن کردیم به صورت پیوندک که به 
آن سرشاخه کاری نمی شد گفت چون بیشتر 
سرتنه کاری بود انجام دادیم مشکلاتی ایجاد 
کرد و این گردوی چندر با آب و هوای منطقه 
تویسرکان سازگار نیست.مسئول انجمن تولید 
کننــدگان و صادر کنندگان گردوی اســتان 
همدان بیان کرد: طرح سرشاخه کاری نیاز به 
وقــت، زمان و یک مرکز تحقیقات معتبر دارد 
که با توجه به شــرایط آب و هوایی بتواند نژاد 
بذری مناســب را برررسی کرده و توسعه دهد 
و یک نژاد مناســب را انتخابوترویج داده شود 

و برای کاشت دراختیار کشاورزان قرار دهیم.
یک فروشنده گردوی تویسرکان در ادامه گفتگو 
بیان کرد: بنده حدود ۴۴ ســال اســت به کار 
خشکبار و گردو فروشی در تویسرکان مشغول 
هســتم و می توان گفت گردوی تویسرکان به 
دلایل شــرایط آب و هوایی و وضعیت کمبود 

آب که روز به روز شرایط بدتر می شود بسیاری 
از باغات را با تهدید آفت مواجه کرده اســت.
علیرضــا خــوش روش گفت: در بــازار گردو 
مشــکلات از قبیل بسته بندی نداشتن گردو، 
صادرات نشدن، روش ناصحیح شکستن گردو، 
آب زدن به گردو جهت شکستن و ورود گردوی 
قاچاق به بازار گردوی تویســرکان مشــکلات 
عدیده ای را در این شهرستان به وجود آورده 
است.وی با بیان اینکه تویسرکان نیازمند یک 
انجمن گردو با پشتوانه مالی قوی دولتی است 
افزود: این انجمن می تواند شــرایط کشاورزان 
را بســنجد و مشــکلات کشــت، برداشــت، 
خرید و صادرات را ببینــد و با برنامه ریزی و 
هدفمند بودن، مشــکلات را مرتفع کند و اگر 
افکار ناصحیح و مشــکلات پیش رو برداشته 
شود با بســته بندی مناسب و نظارت درست 
می توان گردوی تویســرکان را به برندســازی 
نزدیک کرد.ایــن فروشــنده در پایان مطرح 
کرد: اگر طرح سرشــاخه کاری در تویسرکان 
اصولی انجام می شــد بســیار طرح خوبی بود 
اما متأسفانه بســیاری از درختان از بین رفت 
و هماهنگــی بین ارگان هــای زیرربط دراین 
شهرســتان باید بیشتر شــود و انجمن گردو، 
جهاد کشــاورزی و منابع طبیعی با هماهنگی 
در یک مســیر با مدیریت قوی قدم بردارند و 
از کشــاورزان و گردوی تویســرکان حمایت 
کنند و این کار با برگزاری جلسات، کلاسهای 
آموزشی وتوجیحی امکان پذیرخواهد بود که 
پای در ددل کشــاورزان و فروشندگان گردو 
این شهرستان بنشــینند.بدون شک رفع این 
مشکلات همت مسئولان شهرستانی، استانی 
و کشــوری را می طلبد تا گردوی تویســرکان 
از شــیوه های سنتی به صنعتی وارد شود و در 
ســبد صادراتی ایران قرار گیرد و این خواسته 
به جا آرزوی تمام کشــاورزان و فروشــندگان 

گردوی تویسرکان است.

مدیرکل دامپزشــکی استان بوشهر با اشاره به 
اینکه هر روز محموله های میگوی بوشــهر به 
قطر صادر می شــود گفت: اخیرا بازار روســیه 
جذابیت بالایی بــرای صادرکنندگان میگوی 
استان فراهم کرده اســت.به گزارش خبرنگار 

مهر، مرتضی بحرانی اظهار داشت: دامپزشکی 
نقش و مســئولیت بســیار مهمی در مقابله با 
بین  بیماری های مشــترک  دام،  بیماری های 
دام و انسان و پیشــگیری و کنترل بیماری ها 
بر عهده دارد.وی تعداد دام های استان را شامل 

750 هــزار دام ثابت و ۴00 هــزار رأس دام 
عشایر عنوان کرد و افزود: در سال گذشته سه 
میلیون و 1۹0 هزار مورد واکســن به دام های 
اســتان بوشهر تزریق شد و امسال نیز تاکنون 
یک میلیون و ۲00 هزار نوبت واکســن تزریق 
شده اســت.مدیرکل دامپزشکی استان بوشهر 
با اشــاره به اینکه عشــایر از نیمه آبان ماه به 
استان وارد می شــوند اضافه کرد: برنامه های 
واکسیناســیون دام در نیمه دو سال افزایش 
می یابد.وی از تزریق ۶۶ میلیون دوز واکســن 
به طیور صنعتی استان بوشهر خبر داد و بیان 
کرد: ۳50 هزار واکســن نیــز به طیور محلی 

استان تزریق شده است.
بحرانی با اشــاره به افزایــش تعداد واحدهای 
مرغداری در استان بوشــهر خاطرنشان کرد: 
ظرفیت تولید مرغ صنعتی در ســال جاری از 
۲۴ میلیون قطعه به ۲۸ میلیون قطعه افزایش 

یافته اســت.وی ادامه داد: در سال گذشته ۲۲ 
میلیون قطعه جوجه ریزی در اســتان بوشهر 
انجام شــد و از ابتدای ســال جــاری تاکنون 
10 میلیــون قطعه جوجه ریزی انجام شــده 
است.مدیرکل دامپزشکی استان بوشهر گفت: 
امسال کار جهادی در روستاها با تشکیل جهاد 
دامپزشــکی آغاز شــده و خدمات گسترده ای 
در روســتاها به ویــژه روســتاهای دورافتاده 
انجام می شــود و واکسیناسیون استراتژیک به 
صورت رایگان انجام می شــود.وی آبزی پروری 
را از مزیت های اســتان بوشهر دانست و بیان 
کرد: سال گذشته ۲7 هزار تن میگو در استان 
بوشهر تولید شد که در ســال جاری تاکنون 
بیش از ۳5 هزار تن میگو برداشــت شــده و 
همچنان ادامه دارد.بحرانی با اشــاره به ورود 
بیماری میگو به سایت های بندرریگ و رودشور 
استان بوشــهر تصریح کرد: با وجود ورود این 

بیماری ها میزان تولید میگو در استان افزایش 
چشمگیری داشته است.

وی ترانزیــت دام را یکی از برنامه های مهم در 
استان دانســت و افزود: ۶۲ هزار و ۳50 رأس 
دام از طریق استان بوشهر به کشورهای حاشیه 
خلیــج فارس ترانزیت شــده اســت.مدیرکل 
دامپزشکی استان بوشــهر از صادرات بیش از 
10 هزار تن میگوی تازه و منجمد از اســتان 
بوشهر در سال جاری خبر داد و بیان کرد: سه 
هزار و 500 تن ماهی نیز از استان بوشهر صادر 
شده است که بیشترین صادرات میگو به قطر 
بوده و روزانه به این کشــور صادرات داریم.وی 
با اشــاره به اینکه اخیراً صادرات خوبی نیز به 
کشور روسیه صورت گرفته است، تاکید کرد: 
بازار روسیه جذابیت خوبی برای صادرکنندگان 
میگوی اســتان بوشــهر دارد و اخیراً شــاهد 

افزایش صادرات در این بازار هستیم.

گردوی تویسرکان در پیچ و خم بی مهری

قطر مهمترین مشتری میگوی بوشهر است

آگهی مناقصه عمومی
شــهرداری گرمدره در نظر دارد نســبت به واگذاری موضوعات ذیل از 
طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای و انتخاب پیمانکار واجد صلاحیت اقدام 
نماید. مقتضی اســت در صورت تمایل جهت شرکت در مناقصه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( مراجعه نمایید.
1- انجام بیمه درمان گروهی )بیمه تکمیلی- عمر و حادثه(

۲- تامین غذای پرسنل
۳- خرید گل و گیاه

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/8/4   
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/8/11

)نوبت دوم(

شهرداری گرمدره

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای محمد بهرامی به اســتناد اوراق استشهادیه جهت دریافت سند 
مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه نموده و مدعی اســت سند مالکیت 
ششــدانگ عرصه و اعیان یک باب منزل مسکونی و یک دربند دکان به مساحت 
1۲۴/۹0 متر به پلاک ثبتی ۳51۴ فرعی از باقیمانده ۸0- اصلی بخش نه مشهد، 
به علت سهل انگاری مفقود گردیده است. با بررسی دفتر املاک، معلوم شد مالکیت 
آقای محمد بهرامی در ذیل دفتر ۸۶۲ صفحه ۲۴۸ شــماره ثبت 171۳۳۳ ثبت 
و ســند مالکیت دفترچه به شماره ۶۴۳۳0۸ صادر و تسلیم گردیده است و دفتر 
املاک بیش از این حکایتی ندارد. لذا به اســتناد ماده 1۲0 اصلاحی قانون ثبت، 
مراتب یــک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نســبت به ملک مورد آگهی 
معامله ای انجام داده یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد، بایستی ظرف 
مدت 10 روز از تاریخ انتشــار آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند 
مالکیت یا سند معامله رســمی به این اداره تسلیم نماید. بدیهی است در صورت 
عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا 
ســند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی 

بشیر پاشاییاقدام خواهد شد. م الف 479
 رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه 5 مشهد مقدس

آگهی دعوت سهامداران برای تشکیل مجمع عمومی فوق العاده 
در شرکت مباشران تجارت هوشمند امین  )سهامی خاص(

آگهی دعوت سهامدارن شرکت مباشران تجارت هوشمند امین سهامی خاص ثبت شده به شماره 
585909 و شناسه ملی 14010471919 جهت تشکیل مجمع عمومی فوق العاده

بدین وســیله از کلیه سهامداران شــرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی فوق العاده در 
ساعت ۹ صبح مورخ 1401/08/22 در آدرس استان تهران، شهرستان تهران، بخش مرکزي، شهر 
تهران، محله کشاورز، خیابان شهید علیرضا دائمي، کوچه طباطبایي رفیعي )یازدهم(، پلاک -۲۶، 

طبقه اول، واحد شمالي کدپستی 1415643611 تشکیل می گردد حضور به هم رسانند.
دستور جلسه مجمع عمومی فوق العاده:

هیات مدیره شرکت 1- انحلال شرکت


